
P ä r n u m a a  k o n s e r v a t i i v i d e  h ä ä l e k a n d j a   1 6  /  2 0 2 2

Venemaal on hakatud levitama taas üleskutseid päästa vene 
rahvas Baltikumis. Selle käivitajaks on saanud Vabastajate 
monumendi eemaldamise otsus Riias. Samal ajal ähvardab Putin 
Soomet ja Rootsit sõjalistehniliste meetmetega ja veab raketi
vägesid ca 1300 km pikkusele SoomeVene piirile.

Edmond PEnu
Pärnu linnavolikogu liige

M
ida aga teevad 
Euroopa liidrid? 
Macron kutsub 
aval isõnu üles 
päästma Putini  
nägu,  Ukraina 

raiub vastu, et ei loovuta ühtki 
ruutsentimeetrit oma maast. 
Milleni see kõik viib? Kollektiiv
ne lääs annab nõusoleku Putinile 
kasutada Ukraina vastu taktika
list tuumarelva, kui sõnakuulma
tu poisikluti vastu, sest too on liiga 
iseseisev ja hakkab vastu? Omab 
seisukohta ja arvamust enese
määramisõigusele? 

Võib ennustada, et selline 
Macroni käitumismuster Ukrai
na suhtes võib tekkida ka Poola, 
Ungari ja Balti riikide suhtes. 
Prantsusmaa president on öelnud 
otsesõnu, et Ukraina peaks tegema 
Venemaale järeleandmisi, et Vla
dimir Putin saaks päästa oma näo 
ja seda olukorras, kus Ukrainas 
parasjagu panevad vene sõdurid 
toime genotsiidi.

Ukraina ei sobi lihtsalt pildile
Järjest selgemaks saab, et Prant
susmaa ja Saksamaa jaoks on 

 põhjused puhtalt majanduslikud, 
kus tuleviku iseseisev Ukraina ei 
sobi lihtsalt pildile. Nad ei vaata 
toime pandud kuritegusid, nad ei 
vaata inimeste isiklikke tragöö
diaid, nad ei vaata kogu tervikut, 
Ukraina suveräänsust, ühe või teise 
riigi jagamatust, sest neil on omad 
doktriinid, millesse Ukraina vaba
dus ja täielik iseseisvus lihtsalt ei 
sobitu. 

Seetõttu üritavad nad nüüd, 
nähes Venemaa kaotust sõjas, iga 
hinna eest selle konflikti lõpetada, 
mis tahes tingimustel, arvestamata 
seejuures Ukraina jaoks äärmiselt 
ebasoodsaid tingimusi. Põhjus on 
lihtne, Prantsusmaa ja Saksamaa 
on otsustanud rajada oma aren
gu mitte ainult majandusarengut 
silmas pidades, vaid neil on soov 
domineerida Euroopas suurel 
Venemaa ressursibaasil. 

Me näeme, et siiani kõik, mis 
on olnud lubatud neile, ei ole 
olnud lubatud väiksematele liik
mesriikidele, kellele kehtivad kõik 
Venemaale kehtestatud sanktsioo
nid täie karmusega, mis on viinud 
ka Eesti kohutava inflatsiooni ja 
hinnatõusuni, mis omakorda on 
tekitamas järjekordset eestlaste 
väljarände lainet. Kelle eesmärk 
see on?

Putini “näo päästimine”
Seega lääs on valinud taktika, mis 
sunnib Ukrainat mingisugusele 
alistumisele. Ukraina peab nüüd 
ilma läänepoolse toetuseta looma 
sellise ebasoodsa rahu, et siis säi
litada mõningaid jäänuseid oma
riiklusest, säilitada osa rahvusest, 
see aga omakorda loob fooni, 
mis annab Venemaale järgmistel 
aastatel õiguse nõuda täiendavat 
mõju meie Euroopa osas, seal
hulgas Poolas ja Baltikumis. See 
tähendaks ka otsest sõda selles 

regioonis juba lähimate aastate 
jooksul, sest Putin teab, et talle 
antakse alati võimalus “päästa oma 
nägu”. See kõik hakkab mõjutama 
põlismaalaste suuremat väljarän
net ja kohaliku majanduse kokku 
varisemist, muide juba täna nime
tatakse turismisektoris Baltikumi 
OHUTSOONIKS! 

See, mida Macron täna on välja 
õelnud, on meeletult ohtlik ja kuu
lutab Venemaa mõjusfääris ole
vate rahvusriikide peatset lõppu! 
Macron käitub sarnaselt Putinile, 
nagu oleks Ukrainas elanud min
gid “teise sordi inimesed”, keda võib 
rahulikult mõrvata? Kas ka Eestis, 
Soomes, Lätis, Leedus ja Poolas? 
Andke oma hinnang sellele?

Prantslaste ja sakslaste jaoks 

ei mahu pähe, et Ukraina on liiga 
iseseisev, neile pole sellist Ukraina 
riiki vaja ja “riigi” mõttes ka sellist 
rahvust ja ühiskonda!

Aga neile pole vaja ka iseseisvat 
Eestit!

Odav tooraine ja orjatööjõud
Meie avatud piiride poliitika on 
siia toonud juba üle 50 000 etnili
se venelase, rohkem kui 80ndate 
lõpus “fosforiidi sõja” ajal. Tegeli
kult me täpselt ei teagi palju neid 
siia tulnud on! Või nagu on mai
ninud EKRE juht Martin Helme: 
“eestlaste osakaal rahvastikus on 
mõne kuuga langenud sinna, kus 
ta oli Nõukogude okupatsiooni 
lõpus.”

Liidame siia utoopilise, Eesti 
rahvale ülejõu käiva Rail Baltica 
raudtee ning maavarade kaardi: 
(https://envir.ee/ringmajandus/
maapou), ning kadunud Žirinovs
ki lause: “Saame Ukrainaga ühele 
poole, laheneb Baltikumi prob
leem iseenesest!” 

See sõda meie vastu on kuu
lutatud muuhulgas meie enda 
kollaborantide poolt, kes arvavad 
tõesõnu, et eestlaste protsent on 
82 Eestis elava rahvastiku osas!

Käimas on nn SUUR LÄHTES
TAMINE, kus oluline on vaid toor
aine! Muide selle tooraine hulka 
kuulub ka orjatööjõud, kellele ei ole 
vaja midagi, et “olla õnnelik”!

See ei juhtu iseenesest, vaid on 
nn maailmaeliidi juhitud poliitika: 
(https://ekspress.delfi.ee/.../maa
ilmaootabeessuur...)

Saksamaa puhul on odav toor
aine vahend võimsa Saksa tööstuse 
majandusarenguks, kas ei tule tut
tav ette? See ongi Saksamaa seni
se arengu ja hegemoonia tegelik 
kontseptsioon, nagu teise maail
masõja eelõhtul.

Ukrainat toetamata jõuab 
sõda ka varsti meieni
Seega, mida rohkem me Ukrainat 
aitame, seda turvalisemalt saame 
meie ise end tunda ja olla kindel, 
et see sõda meieni ei jõua. Selles 
kontekstis on see teatud mõttes ka 
meie sõda ja seda tuleks rõhutada, 
sest kui see pole ainult Ukraina 
sõda, saab sellest tegelikult varsti 
ka meie enda sõda. Ukrainas toi
muv on üllatuseks mitte ainult 
Putinile, vaid ka Macronile ja 
Scholzile, Ukraina võit ei olnud 
kindlasti nende plaanides!

Läänes ollakse huvitatud vaid 
Venemaaga võimalikult kiiresti 
majanduslik ja poliitiline vere
ringe taastada ja kahjuks me kõik 
võitleme kahel rindel, ühelt poolt 
sellisel tõelisel VeneUkraina 
rindel ja teiselt poolt läänerindel 
põhimõtete, mõne rahvusvahelise 
õiguse väärtuste ja iseseisvuse säi
litamise nimel. 

See on röövkapitalistide ja oli
garhide omavaheline sõda mille 
hammasrataste vahele jääb järjest 
rohkem süütuid inimesi. Ahnusest 
ja ülbusest tekkinud geopoliitili
ne sõda, kellele jääb rohkem, kus 
kannatajateks on lihtne rahvas. 

Ei Venemaa ega ka Saksa
maa saa neist soovidest iial lahti, 
ambitsioonidest domineerida. 
Neid saab vaid ohjes hoida. Vene
maa kasutab täna meid kõiki 
pantvangidena ja energiakandjaid 
relvana, massihävitusrelvana! Nad 
on pöördunud tagasi Bismarcki 
kontseptsioonide juurde koostöös 
Venemaaga, Kesk ja IdaEuroopa 
üle koosvalitsemise kontseptsiooni 
juurde. 

Lääneriikide ohtlikud 
mängud ja Venemaa

See, mida 
Macron täna on 
välja õelnud, on 
meeletult ohtlik ja 
kuulutab Venemaa 
mõjusfääris olevate 
rahvusriikide peatset 
lõppu!”
Edmond PEnu
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Vanad hiinlased arvavad, et kui tahetakse kellelegi halba, siis 
tuleb talle soovida, et ta elaks huvitavatel aegadel. Täna kipuvad 
asjad liiga põnevaks kätte ära minema. Liberaalvõim on roheliseks 
pööranud ja rahvale on “huvitavaks” kujundatud nii elektri ja 
mootorikütuste hinnad.

Siimo LoPSik
Pärnu linnavolikogu liige
Rahvaküsitluse eelnõu koostaja

Ü
hiskond on jätkuvalt 
lõhestatud nii sund
vaktsineerimise ja eba
seaduslike piirangute 
tagajärgede kui sõjahüs
teeria poolt. Mitte miski 

ei anna kindlust, et inimeste sõna
vabadust ja teisi põhiõiguseid jät
kuvalt jalge alla ei tallata.

Kui 9. mail saadeti võõrrahvas
tikku ohjeldama “dialoogipolitsei”, 
siis oma rahvas on meelt avaldades 
pidanud seisma silmitsi automaa
turite ja verekoertega. Inimesi on 
peetud kinni, kuna nad seisavad 
enda ja ligimeste põhiseaduses 
sätestatud õiguste eest. 

Eestlased on väikerahvas, mis 
niigi on olnud hääbumas ja kui nn 
põgenikke tulebki igat moodi aida
ta, siis samamoodi on olulisel kohal 
Eesti keele, kultuuri ning rahvuse 
säilimine. Põhiseaduse järgi on see 
olulisemal kohal kui välismaalaste 
aitamine. Ajaloo, muinasjuttude 
ja rahvatarkuste läbiv moraal on 
selline, et arutu abi teeb lõppeks 
rohkem kahju nii abistatavale kui 
abistajale.

Eestlaste osakaalu langus 
Eesti rahvastikust
Läbimõtlemata kõigiabistamine on 
lõpuks sama kahjurlik nagu pere
isa, kes võõrastele kõrtsis välja teeb, 
samas kui oma pere laokil ja näljas 
ning alla käib.

Vähetähtis pole ka eestlaste osa
kaalu langus Eesti rahvastikust. Või 
teiselt poolt: kui sisserändajaid on 
vähe, siis “sulavad” nad ühiskonda 
ära. Kui sisserändajaid on palju, 
siis muudavad nad sihtriigi oma 
kodumaa sarnaseks. Üpris erineva 
kultuuri ja maailmanägemusega 
rahvas võib alalhoidlikud eestlased 
kõrvale tõrjuda. Kas me seda taha
me, et muutuksime võõraks oma
enda kodus?

Sõjahüsteeriaga on valitsuses 
läbi surutud kava põgenike varjus 
odava võõrtõõjõu sissetoomiseks. 
Võib öelda, et eestlased on silmitsi 
sarnaste rahvusprobleemidega, mis 
Nõukogude okupatsiooniaja lõpu 
venestamise aegadel.

Selle üle võib aru pidada, kas 

Eesti iseseisvust ähvardab äras
tajate poolt ära andmine rohkem 
Brüsseli bürokraatide totaalvõimu 
alla või “Suur Asendamine”. Mis 
on ohtlikum, kas Koduvabariigi 
ärandamine või põlisrahva asenda
mine? Ohtlikud on kindlasti mõle
mad. Mis aitaks? 

Kodanikele rohkem 
hääleõigust
Üheks Eesti maad ja rahvast 
kaitsvaks vahendiks on otsede
mokraatia. Otsedemokraatia on 
rahvavõimu ehk demokraatia alus
osa, kus inimesed saavad osaleda 
riigi jaoks oluliste küsimuste aru
teludes ja otsustusprotsessis. Olgu 
see siis presidendi otsevalimiste, 
rahvahääletuse, rahvaalgatuse või 
rahvaküsitluse puhul.

Täna on enamus nimetatud 
võimalustest liberaalse konsensuse 
poolt takistatud. Natukene on otse
demokraatiat lubatud teha omava
litsuste tasandil. 

Näiteks on igal oma valitsusel 

Eestis võimalik kehtestada vas
tav rahvaküsitluse kord, nagu 
soovitavad otsese demokraatia 
spetsialistid ekspertarvamuses 
valitsusele. Esitatud Pärnu rahva
küsitluse korra järgi 1% (u 350 
inimest) meie kodulinna hääleõi
guslikest elanikest võib algatada 
rahvaküsitluse, mille otsust voli
kogu peab hääletama ning lange
tatud otsusest ei saa taganeda.

Otsedemokraatia kaudu saavad 
linnakodanikud kujundada vahe
tult poliitikat ja luua omale pare
mat elukeskkonna. Rahva suurem 
osalus aitab vältida rahvaesindaja
te muutumist kartelliks, ehk rahva 
võõrandumist võimust. 

Samuti on lootust, et kui anda 
linnakodanikele rohkem hääle
õigust, siis koos sellega suureneb 
ka nende poliitiline teadlikkus. 
Rahvaküsitluste rakendamine 
kaasab rohkem inimesi kohaliku 
elu küsimustele vastuseid otsima 
ja aitab kaasa kohalike poliitiliste 
eestvedajate järelkasvule.

Pärnu liberaalsed poliitikud 
hääletasid paraku linnakodani
kele sõnaõiguse andmise vastu. 
Irooniline on see põhjendamata 
rahvavastasus just sellepärast, et 
liberaalsus tähendas algselt just 
vabadusi inimestele. Konservatii
vid tulevad põhiõiguste taastamise 
algatusega ilmselt Pärnus uuesti. 

Vajame otsedemokraatiat –
oma rahva võimu

Läbimõtlemata 
kõigiabistamine 
on lõpuks sama 
kahjurlik nagu 
pereisa, kes 
võõrastele kõrtsis 
välja teeb, samas kui 
oma pere laokil ja 
näljas ning alla käib.”
Siimo LoPSik

Pärnu 
kolmas sild 
parandaks 
oluliselt meie 
ja liitlasvägede 
liikumisvõimalusi”
ALAr LAnEmAn

sillast, sõnadest ja tegudest
Oma linna eest tuleb seista 
kõigil, kellel selleks võimalus 
avaneb, vaatamata sellele, kas 
oled koalitsioonis või oposit-
sioonis. Iga väike samm loeb.
Riigikogus menetleti valitsuse 
esitatud nn. sõjaaja lisaeelar-
vet. Eelarve eesmärk oli reagee-
rida meie ümber arenevate 
kriiside mõjule.

Tegin katse toetada meie 
linna ja linnas võimul olevat 
koalitsiooni. Esitasin Riigikogus 
lisaeelarve muutmisettepane-
ku – eraldada Pärnu kolmanda 
silla ehituseks 25 miljonit eurot. 
Summa kergendaks oluliselt 
silla ehitamist ja parandaks 
oluliselt meie ja liitlasvägede 
liikumisvõimalusi. Ukraina 
sõda kinnitab sildade stratee-
gilist tähtsust. Kuna tegu on 
sõjaaja lisaeelarvega, siis on 
selge, et meie ja liitlasvägede 

liikumisvõime parandamine 
on selle eelarve teema. Lisaks 
tagab uus sild paremini meie 
linna arenguvajaduse. Summa 
ei kata kogu silla ehitust kuid 
kergendaks oluliselt rahastus-
küsimuse lahendamist.

Riigikogu rahanduskomis-
jonis hääletati minu ettepanek 
maha KE ja RE häältega. Vastu 
hääletas teiste seas kahjuks ka 
meie linna volikogu esimees. 
Jääb selline kummaline tunne, 
et Pärnu linna juhib koalitsioon, 
mille kolmest osalejast kaks 
ei toeta oma tegudega pingu-
tusi silla ehitamiseks. Teod ja 
sõnad… 

Aga jätkame pingutamise ja 
survega. Küll see sild tuleb.

Alar Laneman 
Pärnu Linnavolikogu EKRE 
fraktsiooni esimees

Ühiskond on jätkuvalt lõhestatud nii peaministri tegematajätmiste, 
 sund vaktsineerimise tagajärgede kui sõjahüsteeria poolt.
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19. mail 2022 toimunud Pärnu Linnavolikogu istungil andsin EkRE 
fraktsiooni nimel üle eelnõu „ülesande andmine Pärnu linna
valitsusele“. Eelnõu puudutab Pärnu Vanapargi punamonumendi 
teisaldamist. EkRE fraktsioon on seisukohal, et kommunismi 
ülistavad monumendid ei sobi Pärnu linna avalikku ruumi.

VaLmaR VESTE
Pärnu Linnavolikogu liige

E
elnõud puudutav arute
lu ja kogu sellele järgnev 
tekitas väga nõmeda ja 
alatu olukorra. Nimelt 
tekitas eelnõu volikogu 
saalis kiusliku vastu seisu 

valimisliidu „Pärnu Ühendab“ 
poolt. Nende fraktsiooniliikmed 
olid seisukohal, et linnavalitsus 
juba tegeleb antud teemaga ja 
seetõttu tuleks eelnõu meil tagasi 
võtta. 

Mainin, et tõesti linna valitsus 
tegeleb antud teemaga, aga sel
leks see eelnõu maikuus toimu
nud volikogu istungil ka sisse sai 
antud. Nüüd üritab linnavalitsus 
koos suurema osa koalitsioo
niga jätta muljet, nagu EKRE 
fraktsioon nõuab oma eelnõus 
asju, mis on juba töös. Kõige 
hääle kamalt nõudis eelnõu taga
sivõtmist valimisliidu volinik 
K. Voltenberg, kes hüsteeriliselt 
siunas kogu EKRE fraktsiooni 
ajaraiskamises. Jabur! 

Lisan siia väikese ülevaate kogu 
antud teema kohta: 

Alustan hetkest, kui antud eel
nõu – „ülesande (Pärnu Vana pargi 
punamonumendi teisaldamine) 
andmine Pärnu Linnavalitsuse
le“ sai esitatud 19.05.22 toimund 
Linnavolikogu istungil. 

 Pärast esmakordset eelnõu 
esitamist Linnavolikogus pöördus 
minu poole volikogu sekretär pal
vega muuta antud eelnõus mär
gitud ülesande täitmise tähtaeg 
hilisemaks. Pärast pisikest vaid
lust, tulin palvele vastu. 

Seejärel  07.06.2022 ol i 
teema arutlusel Linnavolikogu 
majanduskomisjoni koosolekul 
(mille liige on ka K. Volten
berg, kuid keda sellel koosole
kul ei olnud), kus eelnõu leidis 
100% toetust. 

Komisjoni koosolekul ei mai
ninud mitte keegi, et linnavalitsus 
asjaga juba tegeleb. Koosoleku 
toimumise päeval ilmus doku
mendiregistrisse antud eelnõu 
juurde linnavalitsuse arvamus, 
kus oli öeldud, et nad antud eel
nõud ei toeta. 

Asjaolu, et arvamuse avaldami
ne toimus koosoleku toimumise 
päeval, mitte varem, on tegelikult 
volikogu töökorra rikkumine. Lin
navalitsuse poolt antud arvamuse 
kohaselt asusid nad asjaga tegele
ma 03.06.22, kuid mulle, eelnõu 
esitajale, ei jagatud endiselt mitte 
grammigi infot. 

Kätte jõudis 16.06.22, kui 

toimus Pärnu Linnavolikogu 
korraline istung. Peale eelnõu 
ettekandmist, kukkus sõnavõttu
de voorus volinik Voltenberg hüs
teeritsema, et EKRE fraktsioon 
raiskab kõigi (nii volikogu kui ka 
linnavalitsuse) aega ja peaks selle 
eelnõu tagasi võtma. Loomuli
kult me seda eelnõud Voltenbergi 
nõudmise peale tagasi ei võtnud, 
sest meie oleme endiselt arva
musel, et kommunismi ülistavad 
mälestusmärgid peavad meie 
linnast kaduma ja lisaks pole me 
antud eelnõu esitamisega rikku
nud mitte ühtegi protseduurilist 
reeglit.

Tuleb nentida, et valimisliidud 
peidavad endi hulgas täiesti maa
ilmavaatetuid naiivseid kodanikke 
ja ka sotse, kes ei julge oma tege
liku näoga rahva poole olla, vaid 
kasutavad oma maailmavaate läbi
surumiseks valimisliite.

Süüdistus, mille K.Voltenberg 
esitas nii volikogu saalis kui ka sot
siaalmeedias, et EKRE fraktsioon 
raiskab linnavalitsuse aega ja tege
leb nö plagiaadiga, ei ole pädev.

Antud eelnõu teemal suht
lesin volikogu saalis ka Pärnu 
linnapeaga (kelle valimisliidu 
fraktsiooni kuulub ka K. Vol
tenberg). Küsisin linnapealt sel
gitust, et miks ei ole mitte ükski 
linnavalitsuse „asjapulk“ mulle 
kogu selle aja jooksul teada and
nud, et linnavalitsus asjaga tege

leb?! Linnapea ei osanud mulle 
vastust anda nentides, et on tek
kinud loll olukord. Kui avada 
pisut eelnõu tagamaid, siis pean 
ütlema, et linnapea oli varase
malt juba teadlik, et meie frakt
sioon sellise eelnõuga välja tuleb. 

Vaatamata sellele, et eelnõu 
leidis majanduskomisjonis (kus on 
esindatud kõik fraktsioonid) saja
protsendilist toetust, oli Linna
volikogus pilt teine – eelnõud 
toetas EKRE, Isamaa ja mõned 
reformierakondlased, vastu oli 
Valimisliit, Keskerakond ja üks 
reformierakondlane, erapooletuks 
jäid kolm reformierakondlast. 

Eelnõu toetamise poolt oli 13, 
vastu 13 ja erapooletuid 3. Hääle
tamise ajal tõstis vana keskkomi
tee truu töötaja Jane Mets viimasel 
hetkel vastu käe, et see eelnõu toe
tust ei leiaks. Sellega sai veelkord 
tõestatud, et võid ennast nimeta
da küll liberaaliks, aga sisult jääd 
igavesti punaseks (kord punane, 
igavesti punane)! 

Seega punamonumendi eemal
damise eelnõu toetust ei leidnud. 
Siit saab järeldada ainult ühte – 
ilmselgelt tuli eelnõuga välja „vale“ 
erakond.

Lõpetuseks – tants ümber 
punamonumendi on Valimislii
du „Pärnu Ühendab“ poolt loo
dud asjatundmatu tammumine. 
Loodame, et see tants lõpuks ka 
sihile viib. 

Seega 
punamonumendi 
eemaldamise 
eelnõu toetust ei 
leidnud. Siit saab 
järeldada ainult 
ühte – ilmselgelt tuli 
eelnõuga välja „vale“ 
erakond.”
VALmAr VEStE

punamonumendi
Tants ümber
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käesoleval aastaga lõppes rannaniidul rannaveiste karjatamise 10 aastat kestnud projekt. 
VanaPärnu, mai tänava ja Raeküla elanikud rõõmustasid ennatlikult, arvates, et lehmade 
karjatamine rannaniitudel on lõppenud. Hingati kergendatult, lootuses edaspidi pääseda suplusvee 
reostusest ja sõnnikuhaisust nende rannas. Lootes, et nüüd saab rannaniidul taastuda liigirikas 
taimestik, rahulikult saavad pesitseda linnud ja kahepaiksed ning elektrikarjusega piiratud ja 
poriseks tallatud rannaniidust saaks kõigile kaunis ning puhas puhkeala, mida niidetakse ja 
hooldatakse vastavalt tänapäevastele tehnoloogiatele. Linnavalitsus ja keskkonnaamet otsutasid 
kabinetivaikuses, et lehmad tuuakse taas rannaniidule ja aastaid kestnud suplusvee reostus ainult 
väljaheitest pärinevate bakteritega (entero ja E.coli bakter) jätkub.

HELLE kuLLERkuPP
Pärnu Linnavolikogu aseesimees

„Linnaelanikud ja asumiseltsid 
peaks ennast rohkem kehtes-
tama, et kaitsta oma huve. 
Elanike huvid on esikohal”, 
I. Talviste enne KOV valimisi 
2020 aastal.
Arvestamata jäeti eelnevalt loetle
tud linnaosade elanike aastaid ja 
korduvalt esitatud soovi ja pöör
dumisi – karjatamine rannaniitu
del lõpetada. Abilinnapea Talviste 
vastab kodanike pöördumisele, et 
temale küll lehmad meeldivad 
ja tema ei tea oma kortermajast 
kedagi, keda hais häiriks. Hoo
pis imeline vaade on koduaknast. 
Fekaalne reostus randades olevat 
lühiajaline ja polevat teada, et ini
mesed oleks sellest haigestunud. 
Linnavalitsuse otsused ei peagi 
kõigile meeldima.

Teine järjekindel karjatamise 
jätkamist õigustav väide on, et pole 
ikka täpselt teada, kellelt väljaheide 
pärineb. Küll süüdistatakse linde, 
inimesi ja ehk veel kedagi. Looma
pidajad väidavad, et üks lehm väl
jutab ööpäevas 10 kg sõnnikut. 
Pole raske ette kujutada, missugu
se laadungi jätab maha sajapealine 
lehmakari. Suve jooksul mitmeid 
kordi tekivad üleujutused ja tor
mid viivad rannaniidul leiduva ikka 
merre, ka hetkel oleva sõnniku koos 
väljaheite bakteritega.

Sõnnikuhaisu peeti linnas ja 
rannas sobimatuks
Pärnu linna rannaaladel karjatatid 
projekti raames kuni 150 lehma. 
Raeküla rahvas mäletab, et 1980 
aastal karjatati rannaniidul 30 
lehma ja ainult päeval ja suurem 
osa sõnnikust jäi siis lauta. Tol 
ajal otsustas linnavalitsus looma
de pidamise linnas keelata ran
nas leviva sõnnikuhaisu pärast. 
Supelsakstele ja linnakodanikele 
oli see häiriv. 30 aastat ka niideti 

rannaniitu, aga kui kuulutati meie 
rannaniidud Natura 2000 loo
duskaitse alaks, tuli kellelgi idee 
lehma kari mereranda tuua.

Uuringud, uuringud...  
aga tulemus?
Avalikkusel on esitatud kümneid 
tõlgendusi merevee uuringutest. 
Vaatamata kulutatud rahale, ütleb 
abilinnapea välja ristivastupidi
seid arvamusi teadlastele. Tead
lased (TÜ Mereinstituut, 2021) 
väidavad, et reostust põhjustavad 
väljaheited rannaniitudelt, sest 
leitud bakterid pärinevad soo
lestikust. Reostus ületab aegajalt 
lubatud norme 34 korda ja reos
tus tekib suve teisel poolel, peale 
suurvett, tormi, maatuult või 
vihmaperioodi. Merevesi jõuab 
ranna niidule juba suhteliselt 

 vähese veetaseme tõusuga. Reos
tunud vesi on ainult karjatamisega 
piirnevates randades.

Keskrannas, kus hooaja tip
pudel on tuhandeid inimest, pole 
vesi kunagi supluskeeldu saa
nud. Seal ei lehvi küll aastaid EU 
standarditele vastava suplusvee 
kõrgkvaliteedi „sinine lipp”, kuid 
sellel on ka kõrgendatud nõudmi
sed, mida viimastel aastatel pole 
õnnestunud täita.

Abilinnapea väidab avalikku
sele, et vaatamata uuringule, on 
reostuse allikas tuvastamata. See 
on vale väide, sest leitud bakterid 
(entero ja kolibakter) elavad ainult 
soolestikus ja kui võrrelda lehma, 
inimese ja linnu väljaheite kogust, 
pole reostaja tuvastamine raske: 
100 lehma väljaheidet on suvitus
perioodil ligi tonn ja seda mereran
na ääres. Linnavalitsus soovib jälle 
tellida uue uuringu 2023 aastal. 
Mida on oodata uuelt uuringult kui 
lähteandmed on samad?

Kas pole suudetud või tahe
tud kindlaks teha, kellelt need siis 
pärinevad? On see inimene, loom, 
lind või hoopis 1972 .aastal ehita
tud, 50 aastat vana VanaPärnu 
veepuhastusjaam?

Kümneid kordi tehtud merevee 
uuringud ilma lahendust saamata, 
on kuritegelik maksumaksja raha 
kulutamine.

„Linnavalitsus on otsustanud, 
leppige sellega ja siit tuleb edasi 
minna” Irina Talviste (REF 
abilinnapea)
Linnavolikogu istungil (19.05) 
kulus ametnike ja linnavolinike 
väitluseks linnalehmade tulemise 
teemal 2 tundi.

Keskkonnaameti ametnik 
Gunnar Sein Tallinnast, pidas 
ettekande karjatamise või mitte 
karjatamise mõjudest ja kuludest. 
Kokkuvõtvalt: karjatamine on 
odav ja niitmine kallis. Ametnik 
tunnistas, et karjatamise ainsaks 

miinuseks on reostus. Mitte kar
jatamise miinuseks on niitmise 
kallidus. Keskkonnaametil pole 
selleks raha. Looduskaitsealade 
korrashoiu eest vastutab Keskkon
naamet. Kahjuks ongi praegusel 
valitsusele iseloomulik, et riigi ja 
rahva kuludeks pole kunagi raha.

Abilinnapea Talviste vastas 
minu poolt esitatud arupärimi
sele 14. küsimuses, mille olid 
edastanud linnakodanikud seo
ses linnalehmade taastulemisega 
randa. Kõigist vastustest jäi kõla
ma, et lehmad on toredad, meel
divad inimestele, turist toob neid 
vaatama tulles linnale raha, hais 
ei häiri, et reostuse pärinemist 
lehmadelt pole kindlaks tehtud, 
karjatamine on kõige odavam, 
uuringuid tellime ikka edasi (üks 
hooaeg kokku 29 199 eurot) ja kui 
keskkonnaametile eraldatakse 
järgmise aasta riigieelarvest raha 
sõnnikust DNA testide tegemi
seks, siis saame teada, kellelt päri
nevad väljaheite bakterid.

REF KOV valimislubadus: 
„Pärnu arengu veduriks 
on elukeskkond. Parim 
aastaringne elukeskkond”
Volinike sõnavõtud antud tee
mal olid nii koalitsiooni kui 
opositsiooni saadikutelt nega
tiivsed. 

Mitmes sõnavõtus esitati 
ettepanek jätta sel suvel lehmad 
toomata ja kohe oleks näha, kas 
suvine reostus kordub või on 
merevesi puhtam. Esitati ka ette
panek tuua loomi vähem.

Kui keskkonnaamet peab 
Natura 200 väärtuste eest vastu
tama, siis tuleb masinaga niita ja 
kasutada tehnoloogiat, mida kasu
tatakse maailmas. Ei ole rannanii
dud ainult Pärnu linnas.

Ja nagu linnaelanike ning voli
kogu liikmete mõnitamiseks, toodi 
21. mail VanaPärnu rannaniidule 
80 veist. Toodi küll hiljem kui oli 
planeeritud, sest väljakuultatud 
hankes polenud ühtegi soovijat, 
aga lehmad on kohal.

Linnavalitsus 
soovib jälle tellida 
uue uuringu 2023 
aastal. Mida on ooda
ta uuelt uuringult kui 
lähteandmed on  
samad? ”
HELLE kuLLErkuPP 

kas Pärnu on kuurortlinn 
või kolhoosilinn?* 
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Saarde vallas toimub nii 
vallavanemale kui volikogu 
esimehele rahvaalgatuse 
raames umbusaldamisele 
allkirjade korjamine. miks? 
kogu valla kõrgem juhtkond 
on tänase seisuga ühest 
valmisliidust nimega 
“Südamega Saardes”. kõlab 
iseenesest ju kaunilt, ainult 
et südamega meil siin küll 
asju ei toimetata.

maRguS kukk
EKRE Saarde osakonna esimees

Opositsiooni, mis koosneb 
EKRE kolmest, valimislii
dud “Parem Saarde” kahest ja 
“Muutuv Saarde” ühest liik
mest, seisukohad pole nende 
arvates tõsiselt võetavad. 
Seejuures eksitakse seadus
te vastu, millele on juhtinud 
nende tähelepanu ka õigus
kantsler ning justiitsministee
rium oma märgukirjades. Kõik 
saavad valesti aru, ainult täna
ne koalitsioon ja vallasekretär, 
kes on asunud kindlalt poolda
ma vaid “Südamega Saardes” 
valimisliidu seisukohti, käitu
vad õiguslikult!Faktid? 

Volikogu komisjonide 
moodustamisel valis koalit
sioon, keda esitatud inimes
test sobib neil kaasata. Mööda 
mindi valmistulemuste pro
portsionaalsusega arvestamise 
nõudest, isegi peale sellesisu
list märgukirja justiitsminis
teeriumist. 

Nende arvates võib allasu
tust reorganiseerida, ümber 
kolida, ümber nimetada, 
uut põhimäärust kehtesta
da volikogu määrusega. Seda 
õiguskantsleri märgukirjale 
vaatamata! Asutuse juhataja 
kohusetäitja, kes on “Südame
ga Saardes” valimisliidu liige, 
saadeti sisuliselt kaotatud 
asutusest alguses puhkusele 
ja naastes tööle edastas ta all
asutuse töötajatele koonda
misteated. Samas märgukirjas 
oli ometi välja toodud, kuidas 
seaduspärane käik pidanuks 
olema. Tegelikkuses püüti 
ühtpidi näidata, et asutust 
enam ei ole, ometi sai teistpi
di kaotatud asutuse nimel veel 
edasi tegutseda. Ka inforegist
ris rippus veel pikalt üle kuu 
aja algne allasutus hingekirjas. 
Seega püüti igast olukorrast 

võtta oma valimsiliidu liikme
tele maksimaalset kasu.

Veel on suureks mureks 
nii KilingiNõmme linna kui 
Tihemetsa saunade sulgemis
te otsused. Ometi on viimas
tel aastatel mõlemasse sauna 
tehtud suuri investeeringuid. 
Nüüd otsustati need valla 
rahastuse alt sulgeda ja anda 
erakätesse. Paraku enne kui 
uus kaev valmis, sai vana kinni 
aetud ja asenduseks pakuta
vad tingimused on rohkem 
kui naeruväärsed. Saun, mille 
pesuruumis on alla 20 kraadi 
sooja ja leiliruum, kus laval 50 
kraadi sooja, ei vääri vist ikka 
sauna nimetust? Ka ei voola 
pesuruumis vesi ära ning riie
tusruum on jahe.

EKRE Saarde osakonna 
esimehe, volikogu fraktsiooni 
“MAKÜ” esimehe ning voli
kogu liikmena võin kinnitada, 
et need faktid ei ole ainukesed 
mured, mis vallarahvas rahul
olematust tekitavad. Neid on 
veel. Seetõttu saavad tänane 
vallavanem, kes ise möödu
nud aastal omal soovil lahkus 
meilt abivallavanema kohalt 
ja volikogu esimees, kes korra 
on vallavanemana saanud juba 
umbusalduse, uuesti umbusal
datud. 1 % vallaelanikest on 
juba umbusaldusavaldusele 
oma allkirja andnud.

Milliseid muutusi see kõik 
kaasa toob ei oska ennustada, 
aga midagi peab meie kohali
kus elus muutuma. 

Kas lehma elukoht on merevees, 
ööpäevaringselt lageda taeva all ja 
joogiks soolane merevesi vesi?

Loomad on tormidest üleuju
tustega ja vihmaste ilmadega kohati 
põlvini vees, kari kahlab läbi laugaste 
nagu amfiiblehmad, trotsivad hulga
kesi kobarasse kogunedes tormituult 
ja püüvad paari vasikat kaitsta külma 
ja vihma eest. Sellist loomade väär
kohtlemist 21. sajandil Pärnu linnas 
poleks küll oodanud.

Loomakaitseseadus §3 lg 2: loo
mapidaja peab loomale võimaldama 
vastavalt looma liigile ja eale kohases 
koguses sööta, joogivett, sobiva mikro
kliima, ruumi või ehitise ja muu looma 
terviseleks ja heaoluks vajaliku.

§4. Looma suhtes on lubamatu 
teha talle valu, välditavaid füüsilisi ja 
vaimseid kannatusi põhjustav tegu.

Loodan, et loomakaitsjad hoiavad 
sellel olukorral silma peal ja käin ka 
ise kontrollimas loomade olukorda. 
Kutsun üles ka linnakodanikke ran
niku ja merevee reostuse fakte ning 
loomade elutingimuste olukordi 
jäädvustama. Olge valmis, sest linna
valitsus loodab Raeküla ja Mai tänava 
rannaniidule karjatamiseks tuua veel 
sadakond looma. 

Linnavolikogu istung antud tee
mal (alguses ja viimases kolmandi
kus) on järelvaadatav: 

https://www.youtube.com/
watch?v=ulgjhIwn_Ag 

Mööda mindi valmistulemuste 
proportsionaalsusega arvestamise 
nõudest, isegi peale sellesisulist 
märgukirja justiitsministeeriumist.”
mArguS kukk

Loomad on tormidest üleujutustega ja 
vihmaste ilmadega kohati põlvini vees, kari 
kahlab läbi laugaste nagu amfiiblehmad.”
HELLE kuLLErkuPP

kas Pärnu on kuurortlinn 
või kolhoosilinn?* 

mis toimub 
Saarde vallas?

 *linnavolinik kirsi küsimus (kE)

EKRE Saarde osakonna esimees Margus Kukk
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Tere Ants! Oled EKRE Tori 
osakonna värskelt tagasivalitud 
juht. Usun, et sa küll paljudele 
lugejatele tutvustamist ei vaja, 
kuid siiski – kes oled ja millega 
tegeled?
Tere! Olen major reservis, seega 
kaitseväe pensionär ja kogu oma 
elu olnud seotud militaarvaldkon
naga. Olen sattunud elama huvita
vale ajalooperioodile, kus Eesti sai 
jälle vabaks ja alates 1990 oktoob
rist olen olnud tegevteenistuses 
Eesti Vabariigi eest.

2014. aastal, kui olin sunnitud 
minema pensionile, oli minu uus 
kodu Sindis, kus praegu elan, veel 
alles algusjärgus ja ma elasin Tal
linnas. 2016. aasta sügisel kolisi
me uude majja ja pean mainima, 
et ega ma mingit tegevusetust ja 
igavust ei tundnud. Seega pole ma 
ka päevagi peale pensionile mine
kut tsiviilfirmas töötanud ja tea
des neid asjaajamisi, mis ja kuidas 
seal toimivad, ei tahtnud ka. Mul 
on kaks vahvat tütart, kes on mulle 
kinkinud kolm lapselast 6 ja 9 aas
tased poisid ja kohe viieseks saava 
tüdruku. Nendega tegelemine on 
puhas rõõm ja kvaliteetaeg.

Kindlast pean mainima oma 
abikaasat, kellega oleme õnnelikus 
abielus olnud 36 aastat ja temaga 
oma kodu planeerimise ja planee
ritu elluviimisega tegelemine on 
väga huvitav ja kasulik ajaviide.

Tänapäeval olen ka Tori valla 
volikogus, kuhu mind valiti eel
mise aasta KOV valimiste käigus. 
Kuulun ka revisjoni komisjoni. 
Ühiskondlikust tegevuses veel nii
palju, et kuulun ka Eesti Piirivalve 
Ohvitseride Kogusse ja Piirivalve 
Taasloojate Kogu juhatusse. 

Millega sisustad oma vaba aega 
ja millised on sinu hobid või 
meelistegevused?
Vaba aeg kulub nendele tegevus
tele, mida ma eelmises vastuses 
kirjeldasin, aga hobideks on mui
dugi kalapüük õngega ja spinnin
guga ning tervisesport. Viimane on 
minu jaoks tähtsaks saanud just 
peale pensionile jäämist, et mitte 
vormi kaotada – olen ju reserväela
ne. Selleks käin septembrist april
lini jõusaalis ja suvekuudel sõidan 
ratast. Täpselt paras, et vormis 
olla. See esimene hobi (kalapüük) 

on aga tõsine ”haigus”, mis on 
nooruspõlves võtnud nii mõned
ki peod ja pruudid. Ma olen sõit
nud kummipaadiga läbi enamuse 
Pärnumaa jõgesid ja nii mõnedki 
muud jõed mujal Eestis. Sellest 
võiks päris raamatu kirjutada. 
Tavaliselt toimuvad need jõgede 
retked juulis augustis, nii kolme 
kuni viiese paadiseltskonnaga ja 
tavaliselt kuni kolm päeva aga olen 
ka kauem olnud, näiteks Säreve
rest Sinti tulime 5 päeva.

Miks ja millal otsustasid liituda 
EKRE-ga? Kuidas üldse tekkis 
huvi poliitika vastu?
EKREga liitusin 10. märtsil 2015. 
aastal. Sellel ajal toimusid rah
vakoosolekud endises Kentuki 
pubis, teise korruse saalis ja seal 
käis Mart Helme rääkimas olukor
rast poliitmaastikul ja mujal. Olin 
täiesti veendunud, et need tõeks
pidamised ja eesmärgid on kõige 
lähemal minu enda veendumuste
ga. Ehkki mina olen veel radikaal
sem. Olles teeninud piirivalves ja 
kaitseväes, sain aru, et poliitikud 
elavad hoopis teises maailmas, 
kui rahvas ja seda on vaja muuta 
ja muuta tuleb eile – saad aru 
mida ma mõtlen!? Üks Eesti ja 
üks EKRE. Meid on liiga vähe, et 
mängida seda liberastlikku kõike 
sallivat poliitkorrektset jura. 

2023 märts on Riigikogu 
valimised. Kuidas valmis-
tub EKRE Tori osakond 
valimisteks?
Eks valmistume nii nagu Pärnu 
ringkondki ja terve meie partei. 
Tuleb teha rahvakogunemisi ja 
selgitustööd inimeste hulgas, et 
saada valimistele ka need inime
sed, kes tavaliselt ei viitsi valimis
tel osaleda, kuna „nagunii midagi 
ei muutu!”

Nendel valimistel pole meil 
teist võimalust, kui võita. Ilma 
meie osaluseta valitsuses on meie 
rahvusriik otseselt ohus, nii välis
vaenlase poolt – kaitsevõime 
normaalne areng peatub ja sise
vaenlase poolt – liberalistliku val
litsuse otsustamatus.

Osakonnale valiti ka kaks 
aseesimeest ja juhatus. Kirjelda 
paari sõnaga oma meeskonda. 

Heli Noot ja Ken Vaher on aseesi
mehed, Kalev Rattasep ja Jaanus 
Kakko juhatuse liikmed. Nemad 
on inimesed, kes on hingega asja 
kallal ja mis põhiline – seotud 

tugevalt kohaliku kogukonnaga. 
Olen nende inimestega koostööd 
teinud ja tean, et neid saab usalda
da ja kui vaja, olen nõus nendega 
ka luurele minema.

Millised on sinu plaanid 
osakonna tuleviku suhtes?
Eks oleks ju tore, kui osakonna liik
mete arv tõuseks 250ni, eks oleme 
selleks tööd teinud ja teeme edasi, 
aga tahaks tulevikus jõuda sellisele 
tasemele, kus erakonna üritusi saaks 
läbi viia oma majas. Suur unistus, 
aga eks tulebki unistada suurelt ja 
me ju oleme ka oma liikmete arvult 
TEINE partei Eestis. 
Küsitles Valmar Veste

Nendel valimistel pole meil teist 
võimalust, kui võita. Ilma meie osaluseta 
valitsuses on meie rahvusriik otseselt ohus.”
AntS ojASoo

EkRE Tori osakonna juht 

ants ojasoo:
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EKRE Tori osakonna juht vallavolikogu liige reservmajor Ants Ojasoo.

Poliitikud elavad hoopis teises maailmas    
kui rahvas ja seda on vaja muuta
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maikuus liitus Eesti konservatiivse Rahvaerakonnaga Eha 
koduteenuste asutaja ja juht Regiina küünarpuu (32), keda Eesti 
Sotsiaaltöö assotsiatsioon (ESTa) tunnustas aasta tugiisiku ja 
isikliku abistaja tiitliga. Regiina on pikalt sotsiaalvaldkonnas 
tegutsenud ning osaleb EkRE esindajana ka Pärnu volikogu 
sotsiaalkomisjoni töös. Saame temaga lähemalt tuttavaks.

Regiina, kuidas tuli soov 
liituda Eesti Konservatiivse 
Rahvaerakonnaga?
Jagan Eesti Konservatiivse 
Rahva erakonnaga sarnaseid maa
ilmavaateid ja soovin anda oma 
panuse meie ühiskonda. Samuti 
näen võimalust seista eakate hea
olu eest.

Kuidas jõudsid oma ettevõtte 
loomiseni ja veel nii keerulises 
valdkonnas nagu seda on isiku- 
ja koduabiteenused?
EHAga alustasin 2021. aasta mai
kuus. Ka ettevõtte nimi “EHA” 
tuli sellest, et kui inimene on oma 
elukaare lõpus, siis on see nagu 
päikeseloojangu aeg ehk eha. Ka 
elu lõpp võib olla kaunis, nagu 
on päikeseloojang. Tundsin, et 
see on minu missioon, eakad on 
väga südamelähedased, kuigi olen 
töötanud ka puuetega inimestega, 
kodututega, suurperedega. Teema 
oli ka isiklikult tuttav – minu 
vanaema on oma ema ja oma 

abikaasat hooldanud, minu tut
vusringkonnas on samuti palju 
omastehooldajaid, kes kurdavad, 
et ei saa kusagilt abi. 

Soovin oma teenustega pakku
da paindlikkust. KOV pakub täna 
teenust kuni kella viienikuueni, 
aga pärast seda on ka vaja. Soovin 
jõuda selleni, et teenused oleksid 
24/7 kättesaadavad, see on veel 
arendamisel, et saaksin ka öösel 
pakkuda.

Milliseid teenuseid Sa eakatele 
pakud ja kuidas nad Sind 
leiavad?
Pakun kõike, mida üks eakas võib 
vajada – käime poes, valmistame 
toitu, koristame, peseme, vaheta
me mähkmeid, söödame, käime 
jalutamas, mängime lauamänge, 
nõustame pereliikmeid jne. Olen 
õppinud fotograafiat, seetõttu 
teen ka eakatest IDkaardi jaoks 
fotosid. Asendushooldusteenust 
ehk omastehooldamist on täna 
siiski kõige rohkem. Põhiliselt on 

voodihaiged ja dementsed, ena
mus on 80+ vanuses. Omaksed ei 
soovi oma lähedast hooldekodusse 
saata, väärtustatakse kodus vana
nemist ja oma kodus suremist. See 
on kasvav trend.

Suurem osa on jõudnud 
minuni läbi paberreklaami. 
Eelmisel aastal tegin otsepos
tituse, info tuli neile koju kätte. 
Ka KOVis on minu kontak
tid üleval, inimesed soovitavad 
meid. Meil on ka kena koduleht  
(https://www.ehakoduteenus.ee) 
ja oleme olemas Facebookis.

Milline on Sinu arvates üks hea 
ja kvaliteetne teenus?
Tähtis on paindlikkus ja perso
naalne lähenemine, et inimene 
tunneks end hoituna, armastatu
na. Meie ühiskonnas on see armas
tatud olemine nii võõras, aga see 
on nii vajalik.

Vähem kui aasta pärast on 
tulemas Riigikogu valimised. 
Mida võiks riik eakate heaks 
rohkem teha?
Ma soovin, et meie riigis saaksid 
eakad oma elukaare lõpus vaja
duspõhist koduteenust ja omaksed 
oma hoolduskoormust vähenda
da. Et selleni jõuda, näen ma väga 
tihedat koostööd riigi, KOVi ja 
erasektori pakkujate vahel, samu
ti ka riigi poolt rahastuse suure
nemist, et teenust täiustada. Kui 
täna on KOVi poolt võimalik tee

nust tellida esmaspäevast reedeni, 
siis eraettevõtted pakuvad teenust 
esmaspäevast pühapäevani.

Millised on Sinu hobid ja kas 
suveplaanid on juba tehtud?
Suvel tahan lugeda palju erialast 
kirjandust, nautida loodust ja 
unistada uutest eesmärkidest. 

Minu suureks hobiks on kunst, 
kuna olen ka väljaõppinud graafi
line disainer, loon arvutiprogram
midega kujundusi ja reklaame. 
Tegelen ka maalimisega, hetkel 
on pooleli

2.5x5 meetrine “lõuendi” maa
limine, milleks on minu kodu 
garaažisein. Olen õppinud ka 
fotograafiat. Lisaks kuulun aas
tast 2008 Kaitseliitu, olen läbinud 
sõduri baaskursuse ja saanud ka 
relvaloa. 
Küsimused esitas Agnes Pulk

Soovin oma teenustega pakkuda 
paindlikkust. KOV pakub täna teenust kuni 
kella viienikuueni, aga pärast seda on 
ka vaja. Soovin jõuda selleni, et teenused 
oleksid 24/7 kättesaadavad.”
rEgiinA küünArPuu

   
 

Tundsin, et see on minu missioon, 
eakad on väga südamelähedased, kuigi 
olen töötanud ka puuetega inimestega, 
kodututega, suurperedega. ”
rEgiinA küünArPuu

EKRE-ga liitunud kunstnik ja sotsiaalvaldkonna ettevõtja Regiina Küünarpuu.

          meie 
ühiskonnas on 
see armastatud 
olemine nii 
võõras, aga see 
on nii vajalik

Regiina 
küünarpuu: 

EkRE uus liige

fo
to

 E
R

aK
o

g
U



Pärnumaa konservatiivide häälekandja8 16 / 2022

hea lehelugeja! 
Pärnumaa konservatiivide ajalehte saab toetada tehes ülekande Eesti Konservatiivse Rahvaerakonna kontole:  
LHV pank EE77700771001338916. Selgituse reale palume märkida „ajaleht Pärnumaa teataja”. Aitäh, et olete meiega!

Vastutav toimetaja: Heldur Paulson
E-post: parnumaateataja@gmail.com
Ajalehe numbrid ilmavõrgus: www.ekre.ee/parnu
Tiraaž 25 000

Telefonis: "Kiirabi, palun tulge ruttu 
ja viige mu naine haiglasse. Tal hak-
kas pimesool õudselt valutama."
"Vabandage, me just kuu aega 
tagasi viisime teie naise pimesoo-
lega operatsioonile ja tal eemalda-
ti see. Inimesel ei saa lihtsalt olla 
teist pimesoolt."
"Väga õige tähelepanek doktor. 
Aga inimesel võib olla teine naine."

Mida hiinlased söövad?
Kõiki neljajalgseid, v.a. taburetid, 
kõike lendavat, v.a. helikopterid ja 
kõiki roomajaid, v.a. linttraktorid.

Mehe juurde astub tänaval üks eriti 
räpane ja kehvas seisus kodutu 
vanamehenäss, kes palub söögi 
jaoks raha.

Mees võttis rahakotist kümme eu-
rot, sirutas juba käe välja ja küsis:
“Kui ma annan sulle raha, kas sa 
lähed ostad selle eest õlut või 
süüa?”
“Süüa. Ma pidin juba aastaid taga-
si joomise maha jätma.”
“Äkki raiskad ära ja lähed hoopis 
kalale?”
“Ei lähe, ma ei raiska kalastamise 
peale aega. Mu aeg kulub kõik 
üritades ennast elus hoida.”
“Või ostad jahipidamisvarustust?”
“Segane olete või??? Ma ei ole juba 
20 aastat jahil käinud!”
Mees paneb raha tagasi ja raha-
koti taskusse ära ning ütleb: “No 
siis ei anna ma sulle mitte raha, 
vaid viin su koju, saad duši all käia 
ja me sööme võrratut õhtusööki, 
mille mu naine valmistab.”
Kodutu oli üllatunud: “Kas teie 
naine ei pahanda?”
Mees vastab: “Ära selle pärast mu-
retse! Väga tähtis on, et ta näeks, 
milline mees välja näeb, kui ta on 
maha jätnud joomise ning kalal ja 
jahil käimise!!!”

Õpetaja räägib koolis lastele, et 
koduloomi ei tohi musitada – võib 
saada mingi paha haiguse.
"Aga minu vanaema musitas kogu 
aeg koera!" ütleb Juku.
"Näete nüüd, lapsed! Ja mis 
 juhtus?"
"Koer suri ära..."

Laps jookseb tuppa ja nutab 
lahinal.
Ema küsib: “Miks sa nutad, laps?”
Poiss: “Olime isaga kalal. Isal näk-
kas suur kala, kuid tamiil läks katki 
ja kala kukkus vette tagasi…”
“No mis siin nutta!” lohutab ema. 
Sa oled juba suur poiss ja pead aru 
saama, et selliseid situatsioone 
tuleb ikka ette. Siin pole midagi 
nutta. Tuleb võtta huumoriga ja 
selle üle naerda!”
“No alguses ma naersingi…”: ulub 
poiss.

Üks sõber teisele:
"Tead, selline lugu, et ma semmin 
kohaliku kirikuõpetaja naisega ja 
praegu on jälle hirmus isu peal... 

Kas sa saaksid minna kirikusse ja 
õpetajat tunnikese kinni hoida?"
"Ega see mulle eriti ei meeldi, Püha 
Isa ju ikkagi, aga olgu, ma lähen...." 
vastab sõber.
Läkski siis kirikusse, rääkis õpeta-
jale igasugu jura, maast ja ilmast, 
esitas tobedaid küsimusi ja nii 
edasi.
Kirikuõpetaja küsis lõpuks: "Räägi 
nüüd, miks sa tegelikult tulid?"
Mehel hakkas häbi ja rääkis kõik 
ausalt ära.
Õpetaja muigas ja lausus: "Ei ole 
mul naist, pole kunagi olnudki, aga 
sina, mu poeg, jookse küll nüüd 
ruttu koju....!"

Üks põhjapõdrakasvataja räägib 
teisele, et ta käis loomaaias ja et 
seal on igasuguseid huvitavaid 
loomi.
Teine küsib siis, et mis loomi sõber 
nägi.
“Ninasarvikut nägin.”
“Milline see on?”
“Põtra tead?”
"Jah."

“Vot, nagu põder. Ainult üks sarv 
on ja see on nina otsas.”
“Veel mõnda looma nägid?”
“Kaelkirjakut nägin.”
“Vot, nagu põder. Ainult kael on 
palju pikem.”
“Krokodilli nägin ka.”
“Milline see siis on?”
“Põtra tead?”
“Tean.”
“Tead, üldse pole selle moodi!"

Pangarööv.
Töötajad lebavad näoli maas, 
röövel tühjendab seife.
Äkki tuleb talle meelde: 
„Ma polegi veel kedagi tapnud. 
Teised retsid hakkavad ju niimoodi 
minu üle naerma."
Ta jookseb ühe naistelleri juurde, 
haarab tal juustest ja karjub: 
"Mis su nimi on?"
„Tiina."
„Eh, mu kadunud ema nimi oli kah 
Tiina. Vedas sul!" Siis haarab ta tur-
vamehel kõrist ja käratab: „Nimi?"
„Mart… Aga sõbrad kutsuvad mind 
Tiinaks!!!"


